

Entries in Benefices or Offices of holy Church.	tielx forcibles entrees en bene- fices ou offices de seinte esglise.
--	---

Former Statutes concerning forcible Entries and Riots confirmed. Kel.
41. 3 Bulstr. 71. Mod. Cas. in Law, 65. 5 R. 2, Stat. 1. 4 H. 4, c. 8. 8
H. 6, c. 9. 21 Jac. 1, c. 15.

See the note to 5 R. 2, Stat. 1, c. 8.

CAP. III.

In what Places the Admiral's Jurisdiction doth lie.

Item, At the great and grievous Complaint of all the Commons made to our Lord the King in this present Parliament, for that the Admirals and their Deputies do ineroach to them divers Jurisdictions, Franchises and many other Profits pertaining to our Lord the King, and to other Lords, Cities, and Boroughs, besides those they were wont or ought to have of right, to the great Oppression and Impoverishment of all the Commons of the Land, and Hindrance and Loss of the King's Profits, **198** *and of many other Lords, Cities, and Boroughs through the Realm; (2) it is declared, ordained, and established, that of all manner of Contracts, Pleas, and Quarrels, and all other things done, rising within the Bodies of Counties, as well by Land as

Item a la grant & grevouse complaint de tout la commune fait a nostre seignour le roi en cest present parlement de ce que les admiralx & lour deputies accrochent a eux diverses jurisdictions franchises & plusieurs autres profitz que appartient a nostre seignour le roi & as autres seignours citees & burghs autres qils ne soloient ne ne devoient avoir de droit a tresgrant oppression & empoverissement de toute la commune de la terre & arrerissement & perde des profitz nostre seignour le roi & de plusieurs autres seignours citees & burghs parmy le roialme declarez est ordeignez & establi que de toutes maneres contractz plees & querelles & de toutes autres choses faitz ou sourdantz deinz les corps des countees sibien par terre come par eawe & aussint de wreck de